



June 19, 2025

As physician parliamentarians, we wish to express our alarm and concern for the rapidly spreading measles outbreaks in Canada.

Measles is a highly contagious disease which can cause serious illness. Serious measles infection can result in pneumonia, deafness, inflammation in the brain, and death.

However, thanks to a very effective vaccine, measles is almost completely preventable. In Canada, measles has been for decades considered eliminated thanks to these vaccines.

Many of us over our careers as doctors have seen children die or suffer serious complications from measles cases, either here in Canada or in other parts of the world where measles continues to circulate widely.

However, dropping vaccine uptake over the last few years has left many Canadians susceptible to measles and its complications.

Until recently measles cases in Canada were rare and associated with travel to endemic areas. Now with outbreaks in most regions of the country, almost all cases are due to unvaccinated or under-vaccinated children who have been exposed to measles in their own communities, in either public places, daycares, schools or healthcare settings.

Unfortunately, Canada has already seen a death, a maternal infant spread, and many children hospitalized from complications of this disease. We are in real danger of seeing further serious cases and deaths, as well of the return of regular measles outbreaks to this country.

What can you do?

- Parents, ensure that your children are immunized for all vaccine preventable illnesses, including measles and influenza
- Be aware of false information about vaccines
- Canada continues to offer trusted advice on vaccines and vaccine preventable diseases through the Public Health Agency of Canada, (Vaccines and immunization - Canada.ca) your local public health units, or with your health care provider.
- If travelling within Canada or abroad, ensure that your vaccinations are up to date.
- When planning to travel, consult Canada's travel health notice for measles for advice on how to protect yourself and your family from measles.
- Stay informed and stay safe.



19 juin 2025

En tant que médecins parlementaires, nous souhaitons exprimer notre inquiétude et notre préoccupation face à la propagation rapide de l'épidémie de rougeole au Canada.

La rougeole est une maladie très contagieuse qui peut entraîner de graves complications. Une infection grave peut causer une pneumonie, la surdité, une inflammation du cerveau et la mort.

Cependant, grâce à un vaccin très efficace, la rougeole est presque entièrement évitable. Au Canada, on considère depuis des décennies que cette maladie a été éradiquée grâce à ce vaccin.

Au cours de notre carrière de médecins, nous avons été nombreux à voir des enfants mourir ou souffrir de complications graves liées à la rougeole, au Canada ou dans d'autres régions du monde où elle continue de se répandre.

Cependant, la baisse du taux de vaccination au cours des dernières années a rendu de nombreux Canadiens susceptibles de l'attraper et de souffrir de complications.

Jusqu'à tout récemment, les cas de rougeole au Canada étaient rares et associés à des voyages dans des régions où la maladie est endémique. Désormais, alors que des éclosions surviennent dans la plupart des régions du pays, presque tous les cas sont observés chez des enfants non vaccinés ou sous-vaccinés qui ont été exposés à la rougeole dans leur propre communauté, que ce soit dans des lieux publics, des garderies, des écoles ou des établissements de santé.

Malheureusement, on déplore déjà, au pays, un décès, une transmission mère-enfant et l'hospitalisation de nombreux enfants pour des complications liées à cette maladie. Nous courons un véritable danger d'y voir d'autres cas graves et des décès, ainsi que le retour d'épidémies régulières.

Que pouvez-vous faire?

- Parents, assurez-vous que vos enfants sont vaccinés contre toutes les maladies évitables par la vaccination, y compris la rougeole et la grippe.
- Méfiez-vous des fausses informations sur les vaccins.
- Le Canada continue de donner des conseils fiables sur les vaccins et les maladies évitables par la vaccination par l'intermédiaire de l'Agence de la santé publique du Canada (Vaccins et immunisation - Canada.ca), de vos services de santé publique locaux ou de votre professionnel de la santé.
- Si vous voyagez au Canada ou à l'étranger, assurez-vous que vos vaccins sont à jour.
- Lorsque vous planifiez un voyage, consultez les conseils de santé aux voyageurs du Canada concernant la rougeole pour savoir comment vous protéger et protéger votre famille contre cette maladie.
- Informez-vous et soyez prudents.

Dr. Brendan Hanley

Chair of Liberal Physicians Caucus
Member of Parliament for the Yukon

Dr. Doug Eyolfson

Member of Parliament for Winnipeg West

The Honourable Dr. Hedy Fry

Member of Parliament for Vancouver Centre

The Honourable Dr. Helena Jaczek

Member of Parliament for Markham – Stouffville

Dr. Marcus Powlowski

Member of Parliament for Thunder Bay – Rainy River

Dr. Jacques Ramsay

Member of Parliament for La Prairie—Atateken

The Honourable Dr. Sharon Burey

Senator for Ontario

The Honourable Dr. Stanley Kutcher

Senator for Nova Scotia

The Honourable Dr. Marie-Francoise Megie

Senator for Quebec – Rougemont

The Honourable Dr. Rosemary Moodie

Senator for Ontario

The Honourable Dr. Flordeliz (Gigi) Osler

Senator for Manitoba

The Honourable Dr. Mohamed-Iqbal Ravalia

Senator for Newfoundland and Labrador